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Đerlek: Krećemo u žustriju kampanju za vakcinaciju, suočićemo Gugl i doktore 

Državni sekretar ministarstva zdravlja dr Mirsad Đerlek kaže za RTS da je u bolnicama i dalje 90 odsto 

nevakcinisanih, a u kovid bolnici u Batajnici čak 95,6 odsto pacijenata nije vakcinisano. Navodi da je 54 

odsto građana primilo vakcinu i da ta brojka polako raste. Nije to neka brojka sa kojom smo mi 

zadovoljni, ali ono što ćemo uraditi je malo žustrija i agilnija kampanja u medijima, suočićemo Gugl i 

doktore, poručuje Đerlek. 

Mirsad Đerlek ističe da je delta soj koronavirusa došao mesec dana ranije nego što smo očekivali, ali da 

nas nije iznenadio. 

"Imamo već iskustva i mi smo se organizaciono i spremili za to i znali smo otprilike da će u drugoj 

polovini septembra i početkom oktobra delta soj pokazati najveću svoju snagu", rekao je Đerlek. 

Ističe da je važno da smo spremni i da imamo dovoljno kapaciteta u kovid sistemu. 

Kaže da je za ovaj četvrti talas bila strategija da se prvo popunjavaju tri kovid bolnice i da su one 

maksimalno popunjene. 

"One primaju samo onoliko koliko mogu i da otpuste i pokazalo se da je to pun pogodak za zdravstveni 

sistem, jer smo ga znatno rasteretili, tu smo zbrinuli oko 2.000 pacijenata koji boluju od kovida", rekao je 

Đerlek. 

Što se tiče ostalih kliničko-bolničkih centara, kaže Đerlek, oni su 90 odsto popunjenih kapaciteta, a širom 

Srbije opšte bolnice su oko 80 odsto popunjene. 



 
 

Na pitanje da li se razmišnja o uvođenju još neke bolnice u kovid sistem, Đerlek kaže da u ovom trenutku 

imamo dovoljno kapaciteta i da se ne razmišlja o uvođenju novih zdravstvenih ustanova, kao i da se nada 

da će tako ostati. 

U bolnicama i dalje 90 odsto nevakcinisanih 

Ukazao je da je u bolnicama i dalje 90 odsto nevakcinisanih, a u kovid bolnici u Batajnici čak 95,6 odsto 

pacijenata nije vakcinisano. 

"To je najveći problem sa kojim se zdravstveni sistem i država bore u ovom trenutku i uradićemo sve što 

možemo da povećamo broj vakcinisanih, jer bez vakcinacije nema ni izlaska iz ove situacije", rekao je 

Đerlek. 

Ističe da imamo 54 odsto vakcinisanih i da ta brojka polako raste. 

"Bitno je da smo krenuli, da više ne stagniramo. Nije to neka brojka sa kojom smo mi zadovoljni, ali ono 

što ćemo uraditi je malo žustrija i agilnija kampanja u medijima, suprostavićemo gugl doktorima, naše 

najbolje stručnjake iz oblasti virusologije, imunologije, epidemiologije želimo da objasnimo ljudima koliki 

je značaj vakcinacije", naveo je Đerlek. 

Naglasio je da će žustrije krenuti na teren i razgovarati oči u oči sa ljudima, jer se pokazalo da ima efekta 

kada tako objasnite ljudima da treba da se vakcinišu. 

U Novom Pazaru znatno poboljšana vakcinacija  

Objasnio je da gde god je bila jaka kampanja lokalnih samouprava tu su dobri rezultati kada je reč o 

broju vakcinisanih. 

"Uglavnom sam Novi Pazar i Tutin pominjao da su na začelju i uvek su bili na začelju tabele, ali sad imam 

jedan dobar primer iz Novog Pazara – poboljšali smo znatno vakcinaciju. U junu su imali 800 

vakcinisanih, u avgustu 1.100, a u septembru 3.600", naveo je Đerlek. 

Govoreći o tome kako je do toga došlo, kaže da se pre svega uključila lokalna samouprava u kampanju, 

kao i verske zajednice i da su građani shvatili da nema šale sa kovidom 19 i tako je napravljen veliki 

pomak. 

Do sada je vakcinisano 23 odsto mladih od 18 do 30 godina, ali Đerlek napominje da će raditi i na 

povećanju stope vakcinacije i u toj uzrastnoj grupi. 

"Otvaraju su dva nova punkta u Beogradu u Galeriji jedan punkt, a od ponedeljka i u Ušću na zahtev 

velikog broja građana i tu će preduzetnici ponovo dati podsticajne stimulacije da poboljšamo 

vakcinaciju", dodao je Đerlek. 

Ističe da je Medicinski fakultet dobar primer, ali da će razgovarati i sa drugim fakultetima i održati tribine 

srednjoškolcima o značaju vacinacije. 



 
 

Govoreći o poštovanju mera, kaže da je mnogo manje poštovanje mera nego u trećem talasu i to se 

drastično odrazilo na porast obolelih. 

Ističe da je pooštrena kontrola mera i da je od 27. septembra do 3. oktobra napravljeno 13.500 

inspekcijskih nadzora, što je 20 odsto više nego prethodne nedelje. 

"Mi ćemo povećavati broj inspekcijskih nadzora. Epidemijske mere mogu dati efekat samo ako budu 

dobro kontrolisane odnosno sprovedene u praksi i na delu uz naravno vakcinaciju, vakcinaciju, 

vakcinaciju", poručio je Đerlek. 

 

 

ONI SU NAJMLAĐI PACIJENTI U KOVID BOLNICAMA Traje borba za poslednji dah širom Srbije, sve više 

mladih u teškim stanjima, u Nišu leži novorođenče od SAMO 10 DANA 

Četvrti talas doneo je značajan preokret - mladi ljudi završavaju na respiratorima, sve više je među njima 

onih koji se javljaju sa teškim kliničkim slikama, a neki slučajevi su se, nažalost završavali i fatalno! 

- Kliničke slike su dramatične i teže nego u svim drugim talasima bolesti. Oko 20 odsto primljenih 

bolesnika mogu odmah po težini svoje kliničke slike da budu primljeni u jedinice intenzivne nege. Najviše 

ima mladih osoba, između 40 i 50 godina, prethodno zdravih. Ima i starijih bolesnika sa 

komorbiditetima, ali znatno manje nego u prethodnih talasima. Ono što najviše brine jeste velika stopa 

smrtnosti, koja u jedinicama intenzivne nege iznosi više od 90 odsto za bolesnike koji su intubirani - rekla 

je nedavno za "Blic" direktorka kovid bolnice u Batajnici, najveće kovid bolnice u Srbiji. 

Situacija je, dakle, dramatična, a čini se da svakog dana sve više i više vesti dolazi iz raznih kovid bolnica 

kada je reč o mladim pacijentima na respiratoru. Koja je ta kritična granica? Ko su najmlađi pacijenti u 

kovid bolnicama? 



 
 

KBC Zvezdara 

"Najmlađi kovid pacijent u Kliničko bolničkom centru Zvezdara ima 19 godina, dok najstariji ima 92 - 

kazala je pre neki dan doktorka Nataša Petrović Stanojević pulmolog i kordinator kovid zone u ovoj 

bolnici. 

Ona navodi da u ovom kovid centru mahom leže nevakcinisani pacijenti koji dođu na nogama, a nakon 

dva dana završe na intenzivnoj nezi. 

Ovo je borba onih rođenih pedesetih, šezdesetih i osamdesetih godina - navela je doktorka Petrović 

Stanojević za K1. Ona je iznela i jedan zabrinjavajući podatak - od 400 kovid mesta u KBC Zvezdara 

zauzeto je čak 395. 

Kovid bolnica Subotica 

Prema podacima od pre nekoliko dana, u kovid bolnici u Subotici najmlađi pacijent ima 29, a najstariji 85 

godina. 

Samo oko deset odsto hospitalizovanih je vakcinisano. Tokom vikenda je na bolničkom lečenju zbog 

kovida zadržano 38 pacijenata, deset je otpušteno na kućno lečenje i izolaciju, a u bolnici se na lečenju 

nalazi 85, od kojih je 11 pacijenata na respiratoru. 

Klinički centar Vojvodine 

Najmlađa hospitalizovana osoba u Kovid bolnici na Mišeluku u Novom Sadu ima 21 godinu, a najmlađi 

pacijent u teškom stanju, na respiratoru, ima tek 22 godine, kažu iz Kliničkog centra Vojvodine. 

Trenutno je 510 ljudi u ovoj kovid bolnici, dvoje manje nego što je to bilo juče, ali je na respitatorima 50 

pacijenata, sedmoro više nego juče. 

- Ukupan broj novoobolelih i hospitalizovanih pacijenata izuzetno opterećuje zdravstveni sistem i Klinički 

centar Vojvodine, koji i dalje pokušava da, koliko je god to moguće pruži potrebnu zdravstvenu pomoć i 

pacijentima koji nisu oboleli od Korona virusne infekcije – kažu iz KCV i dodaju kako je najveći udeo 

hospitalizovanih pacijenata u Kovid bolnici nevakcinisan. 

Institut za javno zdravlje Vojvodine saopštava da je u ovom trenutku na teritoriji svih 45 opština i 

gradova situacija vanredna. Poslednji podaci, od juče, kažu da je Vojvodini registrovano 608 novih 

slučajeva. Među novoobolelima i dalje dominira radno aktivno stanovništvo, a među njima najveći deo 

čine osobe uzrasta 20 do 39 godina, a potom 40 do 59 godina. U strukturi obolelih dominiraju 

nevakcinisane osobe svih uzrasta. 

U ovom trenutku broj registrovanih aktivnih slučajeva u Vojvodini je 20634, a najveći broj registrovanih 

aktivnih slučajeva je u Novom Sadu, 5221. 

Klinički centar Niš 



 
 

Najmlađi kovid pacijent u Kliničkom centru u Nišu jeste novorođenče staro desetak dana iz Prokuplja. U 

dečjem kovid centru je smešteno još sedam malih pacijenata. 

Dve bebe čekaju rezultate PCR testa dok je kod petoro potvrđena infekcija korona virusom. 

Opšta bolnica Užice 

Najmlađi pacijent u Opštoj bolnici u Užicu ima samo 18 godina, a u uzrastu od 18 do 30 godina u ovu 

bolnicu smešeteno je oko 15-ak pacijenata, uglavnom nevakcinisanih. 

Neki od njih su na kiseoničkoj terapiji. Tu se, navode u ovoj bolnici, nalazi i jedna porodilja koja je nakon 

porođaja prebačena na kovid odeljenje. 

Kako kažu u ovoj bolnici, pre desetak dana je mlad čovek, 1978. godište, prebačen u kovid bolnicu u 

Beogradu i tamo se lekari bore za njegov život. 

U kovid bolnici u Prijepolju najmlađi pacijent u teškom stanju ima 33 godine. On je stigao do kiseoničke 

potpore, ali sada je dobro i nije životno ugrožen. 

Najmlađi pacijent u ovoj bolnici ima 24 godine i njegova terapija se vrši kroz dnevnu bolnicu. 

 

 

DOK UMIRE 50 LJUDI DNEVNO, IMA RAZLOGA ZA BRIGU Marjan Ivanuša iz SZO o epidemiološkoj 

situaciji u Srbiji: Možda je vreme za neke oštrije mere 

Direktor kancelarije Svetske zdravstvene organizacije (SZO) u Srbiji Marjan Ivanuša izjavio je danas da je 

trenutna epidemiološka situacija u Srbiji možda najteža od početka pandemije, te da smatra da bi se 

mogle uvesti neke represivnije mere. 



 
 

On je uz to pozvao sve zdravstvene radnike da hrabre, a ne, kako je rekao, da plaše ljude da se vakcinišu 

i da tako spreče teške forme bolesti i smrt. 

- Vakcinisanih ljudi nema dovoljno i treba povećati taj broj. Oni ređe oboljevaju i ako obole teže šire 

virus, dok nevakcinisani vrlo lako oboljevaju i šire virus - rekao je Ivanuša za Tanjug. 

Prema njegovim rečima, mnogo stvari je u Srbiji urađeno povodom ove zdravstvene krize, ali dok umire 

50 ljudi dnevno postoji razlog za brigu. 

Na pitanje o tome kakav je stav SZO o trećoj dozi vakcine, Ivanuša je objasnio da, uprkos tome što 

agencije za lekove pojedinih zemalja preporučuju davanje treće doze vakcine, SZO ostaje donekle 

konzervativna po tom pitanju. 

- Ako govorimo o sprečavanju teške forme bolesti i smrti, onda su vakcine još jako učinkovite i posle šest 

meseci. Ako govorimo o tome da se potpuno spreči bolest, čak i blaža i asimptomatska, onda je ta 

učinkovitost posle šest meseci oko 60 odsto - kazao je direktor SZO u Srbiji. 

Pitanje o situacijama kada je treća doza vakcine različita od prethodnih za njega je još uvek teško, kako 

kaže, zbog nedovoljno naučnih dokaza i kliničkih studija. Ipak, Ivanuša je objasnio kako je dosadašnje 

iskustvo pokazalo da su neke zemlje iz različitih razloga čak i za drugi talas vakcinacije promenili tip 

vakcine. 

- Ne očekujemo da bi efikasnost ili bezbednost vakcina bila povređena ako bi se koristila neka druga, 

redimo MRNa vakcina, kao treća doza - istakao je Ivanuša. 

SZO trenutno po hitnoj proceduri procenjuje da li će odobriti rusku vakcinu Sputnjik V, što je od velikog 

značaja za, kako je naveo, distribuciju vakcina siromašnim zemljama širom sveta preko Kovaks programa. 

- SZO radi takozvanu prekvalifikaciju, proverava da li vakcina koja se proizvodi ima sve sertifikate, 

klinička ispitivanja, napravi se inspekcija proizvodnje... Tek kada se sve procedure završe i SZO stavi 

pečat može se koristiti - objasnio je Ivanuša i dodao da agencije za lekove pojedinih zemalja imaju 

mogućnost da ranije primene ovu vakcinu, kao što je bio slučaj u Srbiji. 

On je naglasio da je ceo svet u problemu, pošto su zdravstveni sistemi preokupirani kovidom zbog čega 

trpe hronični bolesnici, ali je ometeno rano otkrivanje i prevencija brojnih opasnih oboljenja. 

- Posledice kovida osećaćemo godinama, kao neposredne posledice kovida ljudi koji su preboleli, ali tu 

će biti i brojne posledice drugih bolesti koje mi u ovo vreme nismo u stanju da lečimo i otkrivamo - rekao 

je Ivanuša. 

 

 



 
 

 

 

Lončar obišao ZC Negotin: "Biće novih radnih mesta" 

Ministar zdravlja dr Zlatibor Lončar posetio je danas ZC Negotin, i tom prilikom, sa zdravstvenim 

radnicima i rukovodstvom ove zdravstvene ustanove razgovarao o aktuelnoj epidemiološkoj situaciji. 

Reči je bilo i o kapacitetima i potrebama bolnice u cilju unapređenja rada i lečenja značajno povećanog 

broja pacijenata, usled infekcije korona virusom. 

Ministar je istakao da rešenje za izlazak iz epidemiološke situacije u kojoj se nalazimo imamo, da je to 

vakcinacija, da je država obezbedila veliki broj vakcina, različitih proizvođača, i da građani trebaju da 

veruju svojim lekarima. 

Lončar je dodao i to da je na sastanku sa rukovodstvom ove zdravstvene ustanove dogovoreno da se ZC 

Negotin kadrovski osnaži, kroz zapošljavanje i odobravanje novih specijalizacija, kao i zaposlenje 

medicinskih sestara, tehničara. 

Ministar je obišao i prostorije u kojima od nedavno radi najsavremeniji CT uređaj, istakavši da 

funkcionalnost i kapaciteti novog skenera, koji je obezbeđen sredstvima MZ, omogućavaju i pacijentima 

iz Kladova, Bora i drugih mesta da u ZC Negotin obave ovaj tretman. 

 

 



 
 

 

 

"SITUACIJA U BOLNICI PREVAZILAZI NAJCRNJE SLUTNJE" Prvi čovek opšte bolnice u Čačku: Mnogo je 

smrtnih ishoda, i mi smo ljudi od emocija, sve je to TEŠKO PODNETI 

U čačanskoj bolnici je i dalje veoma ozbiljna situacija, jer se na kovid odeljenja na dnevnom nivou tokom 

poslednjih nedelja prima između 15 i 25 pacijenata, izjavio je direktor te zdravstvene ustanove dr 

Miroslav Sretenović.Trenutno su u bolnici smeštena 174 pacijenta obolela od kovida-19. 

– Uspevamo nekako da izbalansiramo i da obezbedimo slobodna mesta u bolnici. Poslednjih dana 

primetan je pad u sveukupnom broju novozaraženih, ali videćemo da li će tako i ostati – naveo je 

Sretenović. 

On je međutim naglasio da su zdravstveni radnici "pred pucanjem". 

– Sve ovo zaista prevazilazi i najcrnje ideje i slutnje, u poslednjih nekoliko dana imamo dosta smrtnih 

ishoda što negde govori da se u ovom talasu teška klinička slika razvija veoma brzo. To je i psihički i 

fizički veoma teško i nositi i podnositi. To jeste naš posao i to nije sporno, ali i mi smo ljudi od emocija, 

razmišljanja i prava na stav prema svemu ovome. Građanstvo mora uraditi najveći deo posla u smislu 

izbegavanje kontakata, primene mera i na prvom mestu vakcinacije. To, za mene potpuno nerazumljivo, 

nije doprlo do svih građana, pa mogu da tvrdim i do većine građana – istakao je prvi čovek Opšte bolnice 

Čačak. 

Prema Sretenovićevim rečima, u proteklih nekoliko dana na odeljenju bilo je hospitalizovano i petoro 

dece obolele od korone, od kojih je najmlađa beba od 24 dana. 



 
 

– Oni su imali upale pluća, ozbiljne kliničke slike, ali su svi izlečeni i otpušteni na kućno lečenje. Deca 

mogu da obole i oni su prenosioci virusa i mogu da ugroze starije. O tome roditelji treba da razmišljaju u 

smislu organizovanja rođendana, proslava punoletstava i sličnih manifestacija – naveo je dr Miroslav 

Sretenović. 

 

 

NOVA PRAVILA ZA BOLOVANJE: Zaštita privatnosti radnika prioritet, ali i striktna kontrola zloupotrebe 

PREMA novim pravilima o zdravstvenom osiguranju poslodavac nema pravo da zna od čega mu 

zaposleni boluje, već je dovoljno da u rubrici gde se upisuje dijagnoza stoji: bolest, povreda na radu, 

nega deteta ili profesionalna bolest. 

Do pre nekoliko meseci radnici su bili u obavezi da u okviru doznake o bolovanju navedu šifru bolesti. 

Od skoro je takva praksa ukinuta, a u najavi je još nekoliko važnih promena na relaciji pacijent, odnosno 

radnik i lekar s druge strane. 

Umesto šifre sada je na doznaci dovoljno napisati jednu od sledećih stavki: bolest, povreda na radu, 

nega deteta ili profesionalna bolest. Mimo ovih opisa poslodavac ne može da traži dodatne informacije o 

konkretnoj bolesti i to jasno stoji u novom pravilniku o zdravstvenom osiguranju. 

Jedini izuzetak jeste situacija kada se radi "o meri izolacije, bolesti, povredi, povredi koja se desila na 

radu, porodiljskom, trudničkom, te bolesti koja je nastala kao posledica profesije". 

Istina, još uvek nije došlo do usaglašavanja starih i aktuelnih propisa, tako da se dešava da domovi 

zdravlja ne upisuju šifru, ali da Republički fond za zdravstveno osiguranje i dalje traži šifru i tako će 

verovatno biti dok se sistem ne "uhoda". 



 
 

Treba znati i da visina nadoknade za bolovanje u nekim slučajevima zavisi od šifre bolesti. Tako u slučaju 

da dobijete kovid, praksa u mnogim firmama je da isplaćuju punu platu, ali samo pod uslovom da šifra 

postoji na doznaci. 

Ono što je ostalo u novom pravilniku jeste da pravo na plaćeno bolovanje u visini od 100 odsto postoji u 

sledećim slučajevima: profesionalne bolesti ili povrede na radu, bolesti ili komplikacije u vezi sa 

održavanjem trudnoće, dobrovoljnog davanja organa, ćelija i tkiva (ali ne i dobrovoljnog davanja krvi), te 

nege bolesnog, odnosno povređenog maloletnog člana uže porodice u slučaju teškog oboljenja ili 

oštećenja. 

Recepte će pisati specijalisti 

Ako je suditi po novim potezima resornog ministarstva, promene na relaciji pacijent lekar tek treba 

očekivati. 

Ministarstvo zdravlja nedavno je raspisalo tender koji se tiče propisivanja lekova. Praktično, elektronske 

recepte za lekove mogli bi da pišu i lekari specijalisti, a potom će ih, takođe elektronski, odobravati lekari 

opšte prakse. Time bi građane poštedeli birokratije, te se očekuje smanjenje utrošenog vremena od 

propisivanja do izdavanja i dobijanja recepta. 

Kako se navodi u tenderskoj dokumentaciji, praksa bi bila da nakon što lekar specijalista putem aplikacije 

propiše recept, izabrani, odnosno lekar opšte prakse ima obavezu da u roku od 24 časa odobri recept ili 

traži dodatno objašnjenje lekara specijaliste. 

Takođe, pacijenti će moći telefonskim pozivom ili SMS porukom da stupe u kontakt i provere da li je 

lekar odobrio recept ili da proveru učine preko elektronske zdravstvene karte u okviru portala - 

eZdravlje. Istovetna komunikacija biće moguća i između pacijenta i farmaceuta. 

Dodatna novina je da će pacijent moći da odabere apoteku za podizanje lekova, a lekar će pacijentu 

predstavljati gde sve može da podigne lekove. 

 


